

 <p>Beit Jala Pharmaceutical Co. شركة بيت جالا لصناعة الادوية Bethlehem - Palestine فلسطين - بيت لحم</p>	<p>PARAMOL PLUS Tablets Leaflet Art Work</p>	Doc. No. : PAW-25-5705-1
		Issue date: 4/3/2017
		Page 1 of 4

Composition:

Each tablet contains:
Paracetamol 500 mg
Caffeine 65 mg

Therapeutic Activity:

Paracetamol is a painkiller and reduces your temperature when you have a fever. Caffeine acts to further help the effectiveness of Paracetamol.

Indications:

Paramol Plus is suitable for the relief of headache, migraine, backache, rheumatic pain, toothache and period pain. It also relieves the fever, aches and pains of colds and flu.

When should not this preparation be used:

- If you have ever had an allergic reaction to Paracetamol, caffeine.
- If you are taking other medicines containing Paracetamol.
- Children under 12 years of age.
- If you are pregnant or breast-feeding.

Do not take this medicine without consulting your physician before starting treatment:

- If you have liver or kidney disease, including alcoholic liver disease.

Warnings & Precautions:

- Avoid too much caffeine in drinks like coffee and tea. High caffeine intake can cause difficulty sleeping, shaking and an uncomfortable feeling in the chest.
- Patients should be advised to consult their doctor if their headaches become persistent.
- Patients should be advised not to take other paracetamol-containing products concurrently.
- If symptoms persist consult your doctor.

Side Effects:

- In addition to the desired effects of Paramol Plus tablets, some side effects may occur during the course of treatment, stop taking the medicine and tell your doctor immediately if you experience:

- Allergic reactions which may be severe such as skin rash and itching sometimes with swelling of the mouth or face or shortness of breath.
- Skin rash or peeling, or mouth ulcers
- Breathing problems. These are more likely if you have experienced them before when taking other painkillers such as ibuprofen and aspirin
- Unexplained bruising or bleeding
- Nausea, sudden weight loss, loss of appetite and yellowing of the eyes and skin.

- If you do get any side effects, even those not mentioned in this leaflet, tell your doctor or pharmacist.

 Beit Jala Pharmaceutical Co. شركة بيت جالا لصناعة الادوية بيت لحم - فلسطين - Bethlehem - Palestine	PARAMOL PLUS Tablets Leaflet Art Work	Doc. No. : PAW-25-5705-1
		Issue date: 4/3/2017
		Page 2 of 4

Drug Interactions:

If you are taking another medicine concomitantly or if you have just finished treatment with another medicine, inform your physician in order to prevent hazards or lack of efficacy resulting from drug interactions. This is especially important for the followings drugs:

metoclopramide or domperidone (for nausea [feeling sick] or vomiting [being sick]) or colestyramine (to lower blood cholesterol). If you take blood thinning drugs (anticoagulants e.g. warfarin) and you need to take a pain reliever on a daily basis, talk to your doctor because of the risk of bleeding. But you can still take occasional doses of Paramol Plus Tablets at the same time as anticoagulants.

To Avoid Poisoning:

1. Keep the medicine out of the reach of children.
2. Do not induce vomiting without consulting the physician.
3. Do not take your medication in the dark, always read the label and make sure you are using the right medication.
4. Always notice the expiry date and never use the medicine after the mentioned date.
5. Avoid exposure of the medicine to excessive heat and humidity during storage.
6. Take the medicine only as prescribed. If any adverse effect not mentioned in the leaflet develops, discontinue use and consult your physician.

Dosage and Administration:

- Adults and children aged 12 years and over: Swallow 2 tablets every 4 hours as needed.
- Do not take more frequently than every 4 hours.
- Do not take more than 8 tablets in 24 hours.
- Do not take more than the recommended dose.
- It is not recommended for children under 12 years of age.

Overdose:

- If an excessive dose is taken, or if a child swallowed the medication accidentally, seek help at an emergency and take the remaining medicine with you, even if you feel well, because of the risk of delayed, serious liver damage.
- If your symptoms continue or your headache becomes persistent, see your doctor.

Storage:

Store at a temperature between 15 -30 °C.

Presentation:

A box of 20 tablets.

 **Beit Jala Pharmaceutical Co.**

Bethlehem – Palestine

<http://www.beitjalapharma.com>

info@beitjalapharma.com



برامول بلس أقراص

التركيبة الدوائية:

يحتوي القرص الواحد على:
باراسيتامول 500 ملغم
كافيين 65 ملغم

الفاعلية العلاجية:

الباراسيتامول هو مسكن للألم ويقلل من درجة الحرارة عندما يكون لديك حمى. الكافيين يعمل كمساعد لزيادة فعالية الباراسيتامول.

الإستعمالات:

برامول بلس مناسب لتخفيف الصداع، الصداع النصفي، آلام الظهر، آلام الروماتيزم، آلام الأسنان وآلام الدورة الشهرية. كما أنه يخفف من الحمى والأوجاع وآلام نزلات البرد والانفلونزا.

متى يمنع استعمال هذا العلاج:

- إذا كنت تعاني من حساسية للباراسيتامول، الكافيين.
- إذا كنت تتناول أدوية أخرى تحتوي على الباراسيتامول.
- الأطفال دون سن 12 سنة.
- إذا كنت حاملاً أو مرضعة.

لا تستخدم هذا الدواء دون استشارة طبيبك قبل بدء العلاج:

- إذا كنت تعاني من أمراض الكلى أو الكبد، بما في ذلك مرض الكبد الكحولي.

التحذيرات والاحتياطات:

- تجنب الكثير من الكافيين في المشروبات مثل القهوة والشاي. ارتفاع تناول الكافيين يمكن أن يسبب صعوبة في النوم، والاهتزاز والشعور بعدم الارتياح في الصدر.
- ينصح المرضى باستشارة طبيبك إذا أصبح الصداع لديهم مستمرا.
- ينصح المرضى بعدم تناول مستحضرات أخرى تحتوي على الباراسيتامول في نفس الوقت.
- إذا استمرت الاعراض استشر طبيبك.

الأعراض الجانبية:

- إضافة إلى التأثيرات العلاجية المرغوبة لأقراص برامول بلس، قد تحدث بعض الاعراض الجانبية خلال فترة العلاج، توقف عن تناول الدواء وأخبر طبيبك فوراً إذا واجهت:
- تفاعلات الحساسية التي قد تكون شديدة مثل الطفح الجلدي والحكة أحياناً مع تورم في الفم أو الوجه أو ضيق في التنفس.
- طفح جلدي أو تقشير، أو تقرحات الفم.
- مشاكل التنفس. محتمل حدوثها بشكل أكبر إذا كنت قد واجهتها سابقاً عند تناول المسكنات الأخرى مثل ايبوبروفين والأسبرين
- الكدمات غير المفسرة أو النزيف.
- الغثيان وفقدان الوزن المفاجئ وفقدان الشهية وإصفرار العينين والجلد.
- إذا تعرضت لأي آثار جانبية، حتى تلك التي لم تذكر في هذه النشرة، أخبر الطبيب أو الصيدلي.

التفاعلات بين الادوية:

اذا كنت تستخدم دواءً آخرًا في نفس الوقت او انتهيت مؤخرًا من العلاج بدواء آخر، اعلم طبيبك بذلك لتجنب المخاطر او قلة نجاعة العلاج التي تنتج من التفاعلات بين الادوية، هذا مهم خصوصاً للادوية التالية:
ميثوكلوبراميد أو دومبيريدون (للغثيان أو التقيؤ) أو كولستيرامين (لخفض نسبة الكوليسترول في الدم). إذا كنت تتناول أدوية تمييع الدم (مضادات التخثر مثل الوارفارين) وتحتاج إلى تناول مسكن للألم يوميًا، استشر طبيبك بسبب خطر النزيف. ولكن لا يزال بإمكانك تناول جرعات عرضية (من حين لآخر) من أقراص بارامول بلص في نفس الوقت مع مضادات التخثر.

لتجنب التسمم:

1. احفظ الدواء بعيداً عن متناول ايدي الاطفال .
2. لا تحاول احداث التقيؤ دون استشارة الطبيب.
3. لا تتناول دواءك في الظلام واقراء التعليمات لتتأكد انك تأخذ الدواء الموصوف لك.
4. تأكد دائماً من تاريخ نهاية صلاحية الدواء ولا تأخذ الدواء بعد تاريخ الانتهاء المذكور.
5. تجنب تعريض الدواء للحرارة والرطوبة الشديديتين خلال فترة التخزين.
6. تناول الدواء حسب الوصفة فقط. في حالة ظهور أي اعراض جانبية غير واردة في النشرة، توقف عن استخدام العلاج واعلم طبيبك.

الجرعة وتعليمات الاستخدام:

- البالغين والأطفال الذين تتراوح أعمارهم بين 12 سنة فأكثر: ابلع قرصين كل 4 ساعات حسب الحاجة.
- لا تتناول الدواء أكثر من كل 4 ساعات.
- لا تتناول أكثر من 8 أقراص في 24 ساعة.
- لا تتناول أكثر من الجرعة الموصى بها.
- غير موصى به للأطفال دون سن 12 سنة.

في حال الجرعة الزائدة:

- اذا تناولت جرعة زائدة او اذا تناول طفل الدواء عن طريق الخطأ، فعليك التوجه مباشرة الى قسم الطوارئ مع اخذ الكمية المتبقية من الدواء ، حتى إذا شعرت بتحسن، بسبب احتمالية حدوث تلف خطير ومتأخر في الكبد.
- إذا استمرت الأعراض أو أصبح الصداع مستمرا، استشر طبيبك.

التخزين:

احفظ الدواء على درجة حرارة ما بين 15- 30°م.

العبوة:

علبة تحتوي على 20 قرص.



شركة بيت جالا لصناعة الادوية

بيت لحم - فلسطين

<http://www.beitjalapharma.com>

info@beitjalapharma.com